
imelo JUU edino besedo v zadevah, ki se ti
čejo osnov, šolstva. 

Ad 6. »Popotnik« naj tudi v bodoče, če 
pride do take ustanove, izdaja sekcija JUU 
ter naj bo njega vsebina tudi za naprej na
menjena v prvi vrsti učiteljstvu osnovnih 
šol. 

Ad. 7. Učiteljstvo sreskega društva Sv. 
Lenart smatra za potrebno, da se ustanovi 
za Dravsko banovino enotna uradna študij
ska pedag. knjižnica po sistemu drugih mo
dernih knjižnic in se v ta namen koncentrirajo 
tudi sedanje okrajne učit. knjižnice. 

Kar se tiče zvišanja članarine za publi
kacije Slov. šol. matice, obsojamo ukrep od
bora SŠM, a vendar ne bomo izvajali za letos 
konsekvenc; bomo pa primorani to storiti v 
bodoče, ako bi se odbor ne oziral na želje 
večine učiteljstva. 

II. JUU sekcija Ljubljana naj stori po
trebne korake, da banovinski šolski odbor v 
bodoče ne bo reduciral proračunov kraj. šol. 
odborov na ta način, da bi zniževal postav
ke »tiskovine in drugo za šol. upraviteljstva«, 
ker so te postavke predlagane od šol. upravi
teljev dovolj nizke in bi zmanjšanje teh vsot 
le oviralo redno poslovanje šol. upraviteljev. 

III. Zborovanje meseca majnika se naj 
vrši v Radencih (obenem majniški izlet) po 
možnosti skupno z Ljutomerskim učit. dru
štvom. 

IV. Društvo je v principu za to, da se 
ustanovi lokalni pevski zbor. 

Predavanje. Tov. Ferlinc je predaval o 
strnjenem pouku v osnovni šoli. Drugi del 
tega aktualnega in zanimivega predavanja se 
je moral zaradi pomanjkanja časa preložiti na 
eno prihodnjih zborovanj. 
Predsednik: Fran Golež. Tajnik: Josip Golob. 

Stanovska organizacija JUl 
Iz društev: 

Vabila: 
= SRESKO UČITELJSKO DRUŠTVO 

V KOČEVJU ima redno zborovanje v Ko
čevju dne 6. februarja 1932 ob 11. uri v 
osnovni šoli s sledečim dnevnim redom: 
1. Predavanje: Dr. H. Thuma: Misli Tolstoja 
o vzgoji. 2. Predsednikovo poročilo in do* 
piši. 3. Poročilo o mladinskem tisku. 4. Slu* 
čajnosti. — Odbor. 

= Učiteljsko društvo za ormoški okraj 
bo zborovalo 6. februarja t. 1. ob pol 9. uri 
v Ormožu. — Odbor. 

= SRESKO UČITELJSKO DRUŠTVO 
ZA SREZ KRANJ zboruje 9. februarja 1932 
ob /49. uri v Kranju na Pungratu. Dnevni 
red: Poročila odbora, — predavanje dr. Miss 
Frante »O šolski higieni«, — o rezultatu lo* 
ških prijav glede ločitve poroča tov. F. Roje, 
— predlogi, — slučajnosti. — Josip Lapajne, 
predsednik. 

foročila: 
+ JUU SRESKO DRUŠTVO SV. LE

NART je zborovalo dne 12. decembra 1931. 
pri Sv. Lenartu. — Udeležba 48%. 

I. Z ozirom na okrožnico JUU sekcija 
za Dravsko banovino se je sklenilo sledeče: 

Ad 1. Stanovsko glasilo ni primorano 
priobčevati objave in propagandne zadeve 
društev in ustanov, ki niso včlanjena v JUU, 
a so le v korist stanu. Uredništvo stanov
skega glasila lahko priobčuje take objave, 
ako je v listu dovolj prostora, lahko pa po 
svoji uvidevnosti zahteva za te objave oglas
ne prispevke. 

Ad 2. V koliko naj se veže pobiranje 
članarine in prispevkov za te ustanove z našo 
članarino in z našimi učit. društvi, se naj svo
bodno p>repušča prizadetim učit. društvom. 

Ad 3. V koliko naj se vežejo zborovanja 
»rej. društev s propagandnim in drugim de
iom ustanov, ki so izven ustanov, se naj rav
notako prepušča prizadetim učit. društvom. 

Ad. 4. Jako umestno bi bilo, da se usta
novi v banovini velika pedagoška ustanova, 
katere namen bi bil, združiti na pedag. to
Hftču učit. vseh kategorij od univerze do 
osn. šole v svrho prirejanja pedag. predavanj 
in tečajev in izdajanja pedag. knjig za uči
teljstvo in v svrho izvajanja ostalega pro
grama, ki ga imata pedagoška centrala in 
S. Š. M. 

Ad 5. V tej enotni ustanovi naj bi imele 
poedine kategorije popoln vpliv v zadevah, 
ki se tičejo njihovega šolstva, tako da bi 

+ J. U. U. SRESKO DRUŠTVO V SLO
VENSKI BISTRICI je zborovalo dne 19. de
cembra 1931. na Pragerskem. Navzočih je 
bilo 45 tovarišev od 61, t. j . 75%. 

Predsednik Miloš Tajnik je podal poro
čilo o tekočih društvenih zadevah, nakar je 
učiteljstvo stavilo svoje predloge. Posebno 
obširno se je obravnavalo vprašanje odteglja* 
jev na račun stanarin. Zborovalci so sprejeli 
predlog, naj bi se stanovanja ponovno oce
nila. Vsi upravitelji pošljejo do 6. januarja 
1932. predsedniku društva podatke o zneskih, 
ki se jim odtegujejo na račun stanarine. 

Najbolje bi bilo, da se v tej zadevi vzpo
stavi status quo, t. j . brezplačno stanovanje 
brez odtegljajev za upravitelje, ki za svojo 
odgovornost, položaj in delo itak ne dobivajo 
posebnih honorarjev. 

Šolska Matica je zvišala članarino na 
40 Din. Tudi o tem se je razvila živahna de
bata. Poverjenica ga. Feiglova, ki je za Mati
co vestno opravljala ta posel celih 20 let, je 
svojo funkcijo odložila. Soglasno je bil sprejet 
predlog, da pošlje upravni odbor Šolske Ma
tice vsem šolam našega okoliša po dve polož
nici: eno za upraviteljstvo, eno za učiteljstvo. 

Naša nova pravila so odobrena. Vršil se 
je nato formalen občni zbor. 

Sledilo je predavanje g. Hrena iž Studen
cev pri Mariboru. Predavatelj je temeljito in 
zanimivo obravnaval snov: Državni grb kot 
simbol zedinjenc Jugoslavije. Zborovalci so 
ga nagradili z zasluženim priznanjem. 

Ob koncu je sledil razgovor o proslavi 
60letnice obstoja slovenjebistriškega učitelj* 
skega društva. Natančnejši program bo pred
ložil odbor na prihodnjem zborovanju, ki bo 
februarja v Makolah. 
Tajnik: Stopar Josip. Predsednik: M. Tajnik. 



JUU, SRESKO DRUŠTVO ZA MA
RIBOR LEVI BREG je zborovalo 5. decem
bra 1931. v Mariboru. 

Od 85 članov je bilo navzočih 69, t. j . 
80%. Tovariš predsednik je otvoril zborova
nje, se spomnil umrlega tov. .1. Majcena, Če
stital tov., ki so prestali prak. izpit, pozdra
vil novopristopivše člane, nadalje goste, zla
sti g. svetnika dr. Ipavica ter g. sres. šol. nad
zornika Tomažiča in v vznesenih besedah 
bodril tovariše k sodelovanju pri novem učit. 
društvu. G. sres. načelnik se je z navdušeni
mi besedami zahvalil učiteljstvu za požrtvo
valnost in velikodušnost — razumevanje v 
vseh velikih trenutkih, tako tudi dne 8. nov. 
1931. Članstvo je razpravljalo o dopisih, ki 
govorijo o ocenjevanju učit. stanovanj in o 
stališču naše organizacije do pedagoške cen
trale in »Slov. šol. matice«. Debatiralo se je 
tudi o novih šol. zvezkih in grajalo pojav ne
discipliniranosti, da nekateri člani zapuščajo 
zborovanje že pred sklepom. Tov. Lavrenčič 
je prav zanimivo predaval »O moderni telo
vadni vzgoji«. Predavanje je marsikomu po
globilo idejni vpogled v nove metodične smer
nice na tem polju. 

Med predlogi so bili sprejeti: 1. Vpraša
nje sekciji, kje leži krivda, da učiteljstvo na
še banovine nima zastopnika poprej ne v ba
nov, svetu, zdaj spet ne v parlamentu. 2. JUU 
naj stori vse korake, da bodo učiteljivojaki 
V prvi vrsti upoštevani in nameščeni takoj po 
odslužitvi kadrskega roka ter jim morebitno 
prejšnje službeno mesto ostane rezervirano. 
3. Proti dolžnikom članarine se bo v interesu 
brezhibnega reda v novem društvu postopalo 
po pravilih — strogo v smislu »zvestoba za 
zvestobo!« 4. Vsako neudeležbo zborovanja 
je predčasno pismeno opravičiti. 

S tem, da se prihodnje zborovanje določi 
na 6. februarja 1932. in di se za takrat na
prosi tov. Lavrenčič za praktično nadalje
vanje svojega teoretskega predavanja, je bilo 
zborovanje sklenjeno. 
Vauda Mirko. t. č. predsednik. — Beloglavec 

Matilda, t. č. tajnica. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO V ŠMAR
JU PRI JELŠAH je zborovalo 12. decembra 
l^.il ob 10. uri v Rogatcu. 

Navzočih je bilo 49 članov od 75 vpisa* 
nih, t. j . 65 %. 

1. Predsednik, tov. Verk otvori zborova
nje in pozdravi navzoče članstvo; zbiramo se 
v času, ki nam ne prinaša razveseljivih go
spodarskih perspektiv, zato pa je našemu 
stanu sedaj bolj kot kdaj potrebna tovariška 
skupnost in zaupanje v organizacijo. 

2. Zapisnik zadnjega zborovanja in obč* 
nega zbora se prečita in odobri. " 

3. Preeitajo se dopisi. V zadevi smernic 
za bodoče delo Šolske Matice se sprejme 
predlog tov. Glinška, da naj o stvari sklepa 
v imenu društva društveni odbor. 

4. Tov. Rafko Berce je prečital referat o 
ustanavljanju sdkolskih čet in učiteljevem 
sokolskem delu na deželi. Poročevalec je naj
prvo opredelil odnos med sokolsko in jugo
slovansko mislijo, nato pa je obrazložil uči* 
teljeve sokolske naloge: propagando za so
kolsko idejo v šoli in izven nje, praktične 
napotke pri snovanju novih čet in delo Soko* 
la za moralni in fizični napredek naroda. Zelo 
pregledno zasnovan in praktično zamišljen 
referat je bil sprejet z odobravanjem vseh na
vzočih. V debati pripomni tov. šol. nadzornik 
Fink, da so mnoge težkoče pri snovanju no* 
vih čet le navidezne in se lahko premagajo 
pri količkaj resni volji (prim. Žusem); obe
nem predlaga, naj se da referat v tisk, morda 
v »Prosveto«. 

5. Na vprašanja glede uvedbe novih zvez
kov opozarja tov. Fink na kategoričen zna* 
čaj tostvarne uredbe; tov. Stefanciosa pred
laga, naj JUU izposluje pri ministrstvu odlog 
vsaj do konca tek. šol. leta; predlog se sprej
me soglasno. Tov. Tomažič predlaga, naj list 
»Jugoslovenče« v bodoče prinaša tudi sloven* 
ske sestavke, da se bo tako hitreje udomačil 
v naši banovini. Tov. Cenčič predloži in opo
zori na novi zemljevid Bleda in okolice iz za
ložbe Učit. doma. 

Po izčrpanem dnevnem redu se predsed* 
nik zahvali navzočim za udeležbo in zaključi 
zborovanje. 
Verk Miloš, pretiš. Jože Rupnik, tajnik. 

+ JUU, SRESKO DRUŠTVO V NO
VEM MESTU, je imelo svojo redno skup
ščino 3. oktobra 1931, katera se je radi na 
pačnega tolmačenja novih pravil prekinila in 
nadaljevala 9. decembra 1931. Pri občnem 
zboru 3. oktobra 1931 je bilo od 84 članov 
navzočih 62, t. j . 73 %, pri nadaljevanju obč. 
zbora 9. decembra 1931 pa je bilo navzočih 
53 članov, t. j . 63 %, 

Poročila funkcionarjev so se podala 
3. oktobra 1931. Revizorja sta našla poslova
nje odbora v redu ter predlagala absolutorij. 
Proračun za prihodnje leto ostane isti. 

Pri nadaljevanju obč. zbora je bil navzoč 
predsednik sekcije tov. Dimnik, ki je odre
dil radi osporavanja novoizvoljenega društve* 
nega odbora ponovne volitve. Temu ni nihče 
ugovarjal. Na zahtevo članstva so se izvršile 
ponovne volitve celotnega upravnega in nad
zornega odbora po listkih. — Skrutinij je po* 
kazal popolnoma isto sliko kot pri prvih vo* 
litvah. Ponovno izvoljeni novi odbor se je 
konstituiral sledeče: predsednik Menard Vil* 
ko, podpredsednik Marinč Martin, tajnik Iva
netič Alojzij, blagajničarka Sušnik Milena; 
odborniki: Žukovec Frane, Sesek Valči, Dov* 
jak Marija; namestniki: Kržišnik Ivan, Rodič 
Tinca, Jenko Malči. — Nadzorni odbor: pred
sednik Skebe Vencelj, podpredsednica Kozjek 
Anica, tajnica Schvveigcr Hedvika; namestni
ka: Pugelj Anton in Labernik Ida. 

Med skrutinijem je poročal preds. sekci* 
je tov. Dimnik o važnih stanovskih zadevah, 
tikajočih se upokojitve, stanarine, odteglja' 
jev za naturalna stanovanja, o razmerju uči
teljstva do SKJ in o drugih stanovskih za* 
devah. 

Na zborovanju je predaval tov. sres. 
prosv. referent Zagorc F. o praktičnem po
uku v šoli. Brez dolgoveznega filozofiranja 
je prikazal s pomočjo praktičnih skic kon* 
kretne primere podavanja učne snovi iz pri* 
rodopisa, prirodoslovja, zemljepisa in zgodo
vine. — Za njim je podal situaeijsfko poro
čilo novoizvoljeni predsednik društva tov. 
Menard Vilko. V podrobnosti se vsled kasne 
ure ni spuščal. Točno poročilo o došlib do* 
pisih in prilikah v organizaciji bo podal na 
prihodnjem zborovanju. V svojem govoru se 
je spomnil našega odličnega pevskega zbora 
JUU, ki je koncertiral v Novem mestu 8. de
cembra 1931. Na žalost je moral ugotoviti, da 
so nekateri najbližji tovariši(ce) netovariško 
prezrli to našo prireditev, dočim so se ude
ležili koncerta tovariši(ce) iz oddaljenih 
krajev. 

Spričo pozne ure (K 15.) je odpadlo po* 
ročilo tov. Žukovca. 
Predsednik: Menard. Tajnik: Al. Ivanetič. 


